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Mathias Cormann (OCDE): România ar putea lua în considerare un sistem de

impozitare progresiv

România ar putea lua în considerare un  sistem de impozitare progresiv pentru a reduce diferenta dintre 

persoanele care au venituri foarte mari si persoanele cu venituri foarte  mici, a declarat, marti, secretarul

general al Organizatiei pentru  Cooperare si Dezvoltare Economica (OCDE), Mathias Cormann.

"În ceea ce priveste sistemul fiscal si de transfer, ne uitam si la zona  de saracie. Vedem ca totusi scade nivelul de

saracie, dar este totusi  mult mai ridicat fata de alte tari din zona, din OCDE. România ar trebui  sa aiba în vedere

disparitatile de venituri pentru a reduce zona de  saracie, mai ales având în vedere sistemul unitar de impozitare, si 

poate s-ar putea lua în considerare si introducerea unui sistem de  impozitare progresiv, pentru a reduce diferenta

între persoanele care au  venituri foarte mari si persoanele cu venituri foarte mici. Totusi,  sunt cheltuieli foarte

mari, disproportionate de protectie sociala si  aceste lucruri au efect asupra gradelor de disparitate din economie. 

Este un aspect care trebuie avut în vedere", a spus Mathias Cormann, la  evenimentul de lansare a celui de-al

doilea Studiu Economic consecutiv  pentru România realizat de OCDE.

El a afirmat ca participarea femeilor la piata muncii trebuie crescuta.  Potrivit acestuia, doar 54% dintre femeile cu

vârsta de munca au fost  angajate, comparativ cu peste 70% media în OCDE. În acelasi timp,  cresterea participarii

femeilor ar avea ca efect sustinerea economiei si  va putea acoperi si nevoile de forta de munca în economie.

Pe de alta parte, Mathias Cormann a subliniat si faptul ca reformele ce  urmeaza a fi implementate trebuie sa aiba

în vedere obiectivul României  de a atinge neutralitatea de emisii de carbon pâna în 2050.

"Într-adevar, emisiile de gaze care s-au redus foarte mult în ultimii 30  de ani, dar aceasta tendinta a încetinit si

trebuie accelerata pentru a  ajunge la aceasta masura în viitor. Trebuie accelerata generarea de  energie verde.

Avem deja o proportie foarte mare de energie verde si  nucleara, însa, per total, trebuie reconsiderat mixul, mai

ales în ceea  ce priveste ultimul deceniu. Va fi nevoie de modernizarea sistemelor de  distributie de energie pentru

a îngloba toate aceste surse", a precizat  Mathias Cormann.

Conform oficialului OECD, un alt pilon important îl constituie  îmbunatatirea sprijinului fiscal pentru a progresa

cu tranzitia  energetica.

"În concluzie, reformele României au un ritm bun. Sunteti o tara  frumoasa, pe calea cea buna pentru a va

conforma standardelor de trai  din tarile OCDE. Va sprijinim în eforturile dumneavoastra de a continua  pe calea

cea buna si abia asteptam sa continuam sa lucram alaturi de  dumneavoastra si de Guvernul român, atât acum, cât

si în viitor, pentru a  va ajuta sa obtineti cele mai bune rezultate pentru poporul  dumneavoastra", a punctat Mathias

Cormann.

Studiul Economic 2024 pentru România elaborat de Organizatia pentru  Cooperare si Dezvoltare Economica

(OCDE) a fost lansat, marti, la  Palatul Victoria, în cadrul unui eveniment gazduit de premierul Marcel  Ciolacu, în

prezenta secretarului general al OCDE, Mathias Cormann.

Studiul include o analiza macroeconomica a politicilor structurale,  precum si un capitol special dedicat unei

tematici orizontale relevante.  În cadrul editiei curente, capitolul special se axeaza pe  decarbonizarea economiei.
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